

Press release 12th March 2012



“Untitled (Absence)”

Artists: Lela Ahmadzai (Afghanistan) | Lars Bjerre (Denmark)

Curator: Anna-Lena Werner

Vernissage: 5th of April 2012

Exhibition: 6th – 28th of April 2012,
Thursday – Sunday 4-8 pm.

A catalogue will accompany the exhibition.

SAVVY Contemporary
Richardstr. 43/44
12055 Berlin

www.savvy-contemporary.com

Berlin. For the upcoming exhibition “Untitled (Absence)” at SAVVY Contemporary, curator Anna-Lena Werner (www.artfridge.com) juxtaposes two artists, who are both connected through the political relation of their home countries, as well as through their interest in the absent, the untitled or that what we might expect to be the “truth” behind the facade.

The photographer Lela Ahmadzai (*1975, Afghanistan) and the painter Lars Bjerre (*1975, Denmark) both follow that trace with their own methodology, searching for what is missing and observing the human aura disappear and reappear. Lela delicately documents burqa-wearing women or those who rejected the burqa in Afghanistan. Thereby she is not only trying to de-mystify their appearance for the viewer, but also for herself. Lars on the other hand, either covers the facial identity of his fictional protagonists to reveal their psychological struggles or he even replaces them with deserted sceneries that only uncannily remind of human traces.

“Absence is inevitably connected to a hidden presence of humanity, of identity, a banned space,” says Anna-Lena Werner about the concept of her project at SAVVY Contemporary – a non-profit art space aimed at fostering the dialogue between “western art” and “non-western art” since 2010 in Berlin-Neukölln.

Lela Ahmadzai graduated with a Masters degree in Media, Information and Design from the Fachhochschule Hannover in 2009 and now lives and works in Berlin. www.ahmadzai.eu

Lars Bjerre graduated with a Masters degree in Fine Art from the Central Saint Martins College of Art and Design in London in 2011. He lives and works in Berlin. www.larsbjerre.com

Press contact: Claudia Lamas Cornejo | contact@savvy-contemporary.com



“Untitled (Absence)”

Künstler: Lela Ahmadzai (Afghanistan) |
Lars Bjerre (Denmark)

Kurator: Anna-Lena Werner

Vernissage: 5. April 2012

Ausstellung: 6. – 28. April 2012, Do – So,
16.00-18.00 Uhr

Zur Ausstellung erscheint ein Katalog.

SAVVY Contemporary
Richardstr. 43/44
12055 Berlin

www.savvy-contemporary.com

Berlin. Für die kommende Ausstellung "Untitled (Absence)" bei SAVVY Contemporary, stellt die Kuratorin Anna-Lena Werner (www.artfridge.com) zwei Künstler gegenüber, die sowohl durch die politische Situation ihrer Heimatländer miteinander verbunden sind, sowie durch ihr Interesse an dem, was abwesend oder unbetitelt ist, was wir als "Wahrheit" zu sehen meinen.

Die Fotografin Lela Ahmadzai (*1975, Afghanistan) und der Maler Lars Bjerre (*1975, Dänemark), folgen dieser Spur mit einer sehr eigenen Methodik, sie suchen, was fehlt und beobachten das Verschwinden und Wiederkehren der menschlichen Aura. Lela dokumentiert zart die Burka tragenden Frauen oder diejenigen, die die Burka in Afghanistan abgelehnt haben. Dabei versucht sie, ihr Erscheinungsbild für den Betrachter und sich selbst zu entmystifizieren. Lars auf der anderen Seite, verdeckt das Gesicht und somit die Identität seiner fiktiven Protagonisten, zeigt ihre psychologischen Kämpfe, oder ersetzt sie durch menschenleere Landschaften, die an unheimlich menschliche Spuren erinnern.

"Absence ist unweigerlich mit einer verborgenen Gegenwart der Menschheit, der Identität, einem verbotenen Raum verbunden", sagt Anna-Lena Werner über das Konzept Ihres Projektes bei SAVVY Contemporary, einem Non-Profit-Kunstraum, der den Dialog zwischen "Westkunst" und "Nicht-West-Kunst" seit 2010 in Berlin-Neukölln fördert.

Lela Ahmadzai graduierte 2009 mit einem Master-Abschluss in Medien, Information und Design an der Fachhochschule Hannover und lebt und arbeitet in Berlin. www.ahmadzai.eu

Lars Bjerre schloss mit einem Master in Fine Art aus dem Central Saint Martins College of Art and Design in London im Jahr 2011 ab. Er lebt und arbeitet in Berlin. www.larsbjerre.com

Pressekontakt: Claudia Lamas Cornejo | contact@savvy-contemporary.com